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    تصور ساده دلانه اتحاد ترامپ و پوتين
مهدي محمدي كارشناس مسائل سياسي در توئيتي درباره 
ديدار پوتين و ترامپ نوشت: تصور اتحاد ترامپ و پوتين 
همانقدر سللاده دلانه اسللت كه توهم خلع سللاح فوري 
كره شمالي با اعجاز ترامپ يا خارج شللدن سوريه از ايران با فشار روسيه. در 
همه اين موارد نوعي باور غيررئاليستي وخيم به قدرت امريكا خفته كه در 

خود آن كشور سبك مغزي به جز ترامپ كسي به آن باور ندارد. 
    كاش به جاي شعار بيهوده، اقتصاد را مقاوم مي كرديد!

صفحه توئيتر نود اقتصادي درباره سخنراني جهانگيري درباره تحريم هاي امريكا 
نوشت: جهانگيري: كشورهايي كه بعد از تحريم امريكا، ايران را ترك مي كنند، 
اين عمل در كارنامه آنها ثبت مي شود. مگر با توتال و پژو كه در زمان تحريم هاي 
90 و 91 ايران را ترك كردند، همه شان را با سام وصلوات آورديد. كاش به جاي 

شعار و سخنراني هاي اقتصادي، اقتصاد را مقاوم مي كرديد. 
.................................................................................................................................

    تقدير وزير ارتباطات از روش فتاح در تعامل با دولت
محمد جواد آذري جهرمي وزير اطاعات و فناوري اطاعات 
با انتشار پستي در صفحه شخصي خود در اينستاگرام با 
اشاره به توافق وزارت ارتباطات با كميته امداد در جهت 
توسعه زيرساخت هاي اشللتغال مددجويان اين كميته، 
اظهار داشت كه منش و روش جناب آقاي فتاح در تعامل با دولت منتخب 
ملت براي حل مشكات مردم و به خصوص محرومان، مثال زدني است و 
رويكرد عملي ايشان قابل تقدير و تشكر است. آذري جهرمي نوشت: امروز 
با جناب آقاي مهندس فتاح، رئيس محترم كميته امداد امام خميني)ره( 
توافقنامه اي به منظور توسعه زيرسللاخت هاي اشتغال امضا كرديم. بر اين 
اساس، كميته امداد بخشللي از منابع وام هاي قرض الحسللنه خود را براي 
توسللعه كسللب و كارهاي نوپا اختصاص خواهد داد. همچنيللن با ايجاد 
مكانيسللمي با عنوان نذر- اشللتغال اين امكان را فراهم خواهد آورد كه از 
طريق تأمين مالي جمعي، نيكوكاران امكان مساعدت مستقيم و حمايت از 
كسللب و كارهاي نوپا را داشته باشللند. وزارت ارتباطات هم در اين ميان، 

سامانه ها و سكوهاي نرم افزاري را توسعه خواهد داد. 
پ. ن: منش و روش جناب آقاي فتاح در تعامل با دولت منتخب ملت براي 
حل مشكات مردم و به خصوص محرومان، مثال زدني است. رويكرد عملي 

ايشان قابل تقدير و تشكر است.
    محسن رضايي: رانت سازان هر 3 قوه بايد مجازات شوند

محسن رضايي در اينستاگرام نوشت: در حوادث ارز و طا در ماه هاي اخير، 
دو گروه بايد مجازات شللوند. گروه اول چتربازهاي اقتصادي هستند كه با 
پول زياد خود، وارد توليد و تجارت صحيح و سللالم نمي شللوند؛ در كمين 
مي نشللينند و به محض آنكه دولتي ها مرتكب اشللتباه شللدند يا از روي 
اغراض جناحي، منافع ملي را فرو گذاشتند، رانت ها را درو مي كنند. ماليات 

نمي دهند و يك  شبه صاحب ميلياردها تومان مي شوند. 
گروه دوم افرادي در هر سه قوه اند كه رانت مي سازند، ذخاير كشور را به ثمن 
 بخس روانه بازار مي كنند، به نصيحت كارشناسان گوش نمي دهند و قصد 

انتقام گرفتن از رقباي سياسي خود را دارند. 
بنابراين بازداشت جمشيد بسم الله ها و پدر و پسر سكه خوار، بايد با بازداشت 
رانت سازان ديواني همراه شللود. اقتصاد صحيح و سالم با انضباط آهنين و 

بدون تبعيض به وجود مي آيد.

س�خنگوي ش�وراي نگهبان با تأكيد بر اينکه 
اين ش�ورا تحت فش�ار و لاب�ی تصميم گيری 
نخواهد ك�رد، گفت: در ح�وزه انتخاب�ات اگر 
مس�تندات و م�دارک درس�تی باش�د و م�ا 
اشتباه كرده باشيم مش�ورت ها را می پذيريم.

خبرگزاري تسللنيم در آسللتانه سللالروز تاسيس 
شللوراي نگهبان بللا عباسللعلي كدخدايي عضو 
حقوقدان شوراي نگبهان و سللخنگوي اين شورا 
درباره مسائلي چون پيوستن و نپيوستن ايران به 
كارگروه ويژه اقدام مالللي)FATF( به گفت وگو 
پرداخته اسللت كه در ادامه بخش هايللي از آن را 

مي خوانيد:
موضوعي كه اخيراً از سوي كارشناسان 
و نمايندگان مجلس در سطح رسانه ها و 
جامعه مطرح شده FATF و پيوستن يا 
نپيوستن دولت جمهوري اسلامي ايران 
به اين كارگروه ويژه اقدام مالي اس�ت. 
اين موضوع موافق�ان و مخالفاني دارد، 
بفرماييد FATF چيس�ت؟ روند ورود 
ش�وراي نگهبان به اين مسئله چگونه 

است؟
 FATF اصطاحللاً كارگللروه اقللدام مالي و يك 
سللازمان يا يك نهاد بين المللي به مفهومي كه ما 
در تعريف سللازمان هاي بين المللي داريم، نيست 
بلكه تصميمي است كه اتخاذ و رصدخانه اي براي 
رصد وضعيت مالي كشورها درست كردند، طبيعتاً 
پيوستن يا نپيوسللتن به آن الزامي ندارد اما گويا 
اين كارگروه مالي، اسللتانداردهايي از مبادلات را 
با لحاظ مبادلات مالي كشللورها اعام مي كند، به 
عنوان مثال درجه خفيف تر آن مانند استانداردهاي 
ايزو اسللت. اين كارگروه اقدام مالي مرجعيتي در 
رنكينگ كشورها براي صحت معامات، مبادلات 
پولي، بانكللي و امثال آنهاسللت و دولت ها را رصد 
 )FATF( مي كنللد. كارگروه اقللدام مالي ويللژه
براساس گزارش هايي كه دريافت مي كند، درجه 

اعتبار كشورها را اعام مي كند. 
پيوستن به FATF الزامي ندارد؟

 يكللي از وزراي سللابق با ايللن گروه اقللدام مالي 
ويژه براي اجراي مجموعلله اي از اقدامات چهل و 
چندگانه  توافق كرده بودند تا از اين طريق كشور 
بتواند در رنكينگ FATF جايگاه مناسبي داشته 
باشد. موافقتنامه  وزير قبل با اين كارگروه ويژه اقدام 
مالي شامل »كنوانسلليون پالرمو«، »كنوانسيون 
مبارزه با تأمين مالي تروريسللم«، »اصاح قانون 
مبارزه با پولشويي« و »اصاح قانون مبارزه با تأمين 

مالي تروريسم« بود. 
اين چهللار مصوبه بلله مجلس آمللد و بحث هاي 
مختلفي پيرامون آن صورت گرفللت. در رابطه با 
سابقه FATF بايد عرض كنم كه اين كنوانسيون 
مبارزه با تأمين مالي تروريسم را در سال هاي 87 و 
88، دولت وقت مصر بود كه به آن بپيونديم كه بنده 
در جاي ديگري سمت ديگري داشتم، موضوع را 
پيگيري كرديم و به دليل همين اشكالاتي كه الآن 
هم دارد، گفتيم به جاي اينكه عضو كنوانسلليون 
بشللويم، قانون داخلللي وضع كنيم و ايللن قانون 
مبارزه با تأمين مالي تروريسم كه در واقع در داخل 
تصويب شده، مربوط به همان موقع است كه ما به 

جاي پيوستن به كنوانسيون، قانون داخلي تصويب 
كرديم و نكاتللي كه به ضرر منافع ملللي بود از آن 
خارج شد، الآن در اين توافق اين طور اعام كرده اند 
كه آن مللواردي از قانون را كه ما كنار گذاشللتيم، 
در اين قانون گنجانده شللود، عاوه بللر اين به دو 

كنوانسيون هم ملحق شويم. 
كنوانسيون پالرمو نيز اصطاحاً مربوط به مبارزه 
با جرائم سازمان يافته فراملي با اهداف مالي است، 
بنابراين در حوزه مباحث سياسي و تروريسم اصولاً 
نبايد ورود كند، امللا در توافق با وزير سللابق اين 

وضعيت وجود دارد. 
اختاف نظرهاي زيادي هم بود، محاسن و معايب 
آن را شللما در رسللانه ها تعقيب كرديللد و به آن 
پرداخته ايللد، بدي ها و خوبي هايش مطرح شللد، 
نهايتاً در مجلس دو مصوبه از آنها به سرانجام نهايي 
رسيد كه يكي كنوانسيون پالرمو و ديگري اصاح 
قانون مبارزه با پولشويي است كه قانون آن پيش تر 

در مجلس تصويب شده است. 
پالرمو قبل از پايان سللال گذشته از سوي مجلس 
شوراي اسامي به شللوراي نگهبان ارسال شد كه 
اشكالات ترجمه اي زيادي داشت و ما تاش كرديم 
فعاً اشللكالات ترجمه اي را مجلس رفع كند، بعد 
وارد محتوا شويم، اين مصوبه به مجلس ارجاع شد 

و مجلس هم اشكالات آن را برطرف كرد. 
   ش�وراي نگهبان 3 ايراد به FATF وارد 

كرد
بالاخره در هفته گذشللته، ما در دو جلسلله  اين 
مصوبه را بررسي كرديم و سه ايراد به آن وارد شد 
كه دو ايراد آن قابل حل و جزئي است، يك ايراد 
هم همان ايرادات ترجملله اي در ماده )3( لايحه 
است، يك ايراد هم در ماده )15( آن است كه ما 

به استناد اصل 15 قانون اساسي ايراد گرفتيم كه 
مربوط به به كارگيري واژه پروتكل است، بنابراين 
اين دو ايراد قابل حل اسللت، يك ايراد هم آقايان 
فقها به يكي از مواد آن داشللتند، به دليل اينكه 
حكم مصادره اموال را داشت و آقايان فقها گفتند 
جايي كه اموال شللرعاً به درسللتي تسهيل شده 
است، اگر ما بخواهيم به طور مطلق بگوييم كه اين 
مصادره شود، اطاق آن را خاف شرع دانستند، 
بنابرايللن در لايحلله پالرمو وارد بررسللي محتوا 
شللديم. ايراد اصل 15 هم از اين جهت محتوايي 
اسللت، اما چون قابل حل اسللت، خيلي مشكلي 
نيست. ايرادات شوراي نگهبان به لايحه پالرمو را 
براي مجلس ارسال كرديم كه مجلس هم براساس 
اختيارات و نظراتي كلله دارد، بايد ببينيم كه چه 
اقدامي انجللام مي دهد، اشللكالات پالرمو خيلي 
اساسي نيست كه قابل حل نباشد، احتمالاً در يك 
رفت و برگشت بين مجلس و شوراي نگهبان حل 
شود يا اينكه با ارجاع به مجمع تشخيص مصلحت 

نظام حل و فصل شود. 
در لايحه اصاح قانللون مبارزه با پولشللويي وارد 
محتوا نشديم و ايرادي كه داشتيم، شكلي بود. به 
دليل اينكه آقايان اين را جللزو لوايح قضايي تلقي 
كردند، به طوري كه مكانيسللم لوايح قضايي اين 
است كه از طريق رئيس قوه به دولت برود و از دولت 
به شللوراي نگهبان بيايد، اين لايحه، اين مسير را 
طي نكرده بود كه آقايان بلله آن ايراد گرفتند، اگر 
اين مسللير حل و دوباره به شللوراي نگهبان اعاده 
شود، ما وارد محتوا مي شويم و اعام نظر مي كنيم، 
اما در اين بين هم مجمع تشخيص مصلحت نظام 
به دليل انطباق با سياست هاي كلي، پالرمو را مورد 
بررسي قرار داد، دو ايراد براي ما ارسال كردند كه ما 

آنها را هم به مجلس ارسال كرديم، يكي مغايرت با 
سياست هاي اقتصاد مقاومتي و ديگري هم مغايرت 
با سياست هاي كلي و كان امنيتي بوده است، اين 
دو ايراد را هم ما طبق بنللد )2( اصل )110( براي 
مجلس ارسال كرديم، بايد ببينيم كه مجلس چه 

اقدامي انجام مي دهد. 
اگر فرضاً اين پيش شرط ها را بپذيريم، 
شما به عنوان شوراي نگهبان نظري در 

اين رابطه هم نداديد؟
خير، شللوراي نگهبان اصللاً ورودي در اين بحث 

نخواهد كرد و نمي كند. 
اين از جهت شرع و قانون است؟

بله، مللا از زاويه قانون اساسللي و شللرع اعام نظر 
مي كنيم و ديگر موارد را دسللتگاه هاي ديگر بايد 

اعام نظر كنند. 
اخيراً برخي رسانه ها، نامه رئيس جمهور 
به آيت الله جنتي را منتشر كردند كه در 
آن آقاي روحاني در اين نامه خواس�تار 
تأييد پذيرش FATF از سوي شوراي 
نگهبان ش�ده بود. از سوي ديگر برخي 
رس�انه هاي حامي دول�ت اين گونه القا 
مي كنند كه چون رهبر انقلاب به شوراي 
عالي هماهنگي اقتصادي كه متش�کل 
از سران قواست، اختيار اجرايي شدن 
مصوب�ات را داده اند، ش�وراي نگهبان 
ني�ز نباي�د FATFرا رد كن�د، درباره 
جزئيات اين نامه بفرماييد و تحليل شما 
از اينگون�ه القائات رس�انه هاي دولتي 

چيست؟
به دليل اينكه بنده اطاع دقيقي ندارم، به اختاف 
و صاحيت هاي شوراي عالي هماهنگي اقتصادي 

و اينكه اصاً نامه اي بوده يا نبوده، ورودي نمي كنم 
اما آنچه شوراي نگهبان انجام مي دهد، در چارچوب 
اختيللارات و صاحيت هاي قانوني اش اسللت، اگر 
مخالفتي هم مي شللود، مخالفت شخصي نيست، 
در واقع مغايرت ها با قانون اساسي يا شرع مقدس 
اسللت كه اعللام مي شللود، از مجمللوع آن نامه و 
گفت وگوها و صحبت هللا هم اين طور اسللتنباط 
نشد كه فرمايشات مقام معظم رهبري نافي اعِمال 
اختيارات و صاحيت هاي نهادهاي ذي ربط باشد، 
مانند شوراي نگهبان، مجمع تشخيص يا مجلس، 
هركدام از اينها وظايف و اختياراتي دارند كه بنده 
فكر مي كنم در چارچوب اختيارات و وظايف شان 
مشكلي نخواهند داشت، ضمن اينكه راهكار هم باز 
است، اگر نهايتاً شوراي نگهبان ايراداتش باقي ماند 
و مجلس اصرار كند، مي تواند به مجمع ارجاع داده 
شده و حل شود، بنابراين اين مخالفت ها به مفهوم 
خدايي ناكرده سياسي يا شللخصي نيست، انجام 
وظيفه قانوني شوراي نگهبان است كه از اين جهت 
هم ما نهي نشديم كه وظايف قانوني خود را انجام 
ندهيم. مفاد نامه را هم اعللام كردند كه محرمانه 

است، ما هم سكوت مي كنيم. 
آي�ا م�وردي داش�ته ايم ك�ه ش�وراي 
نگهبان تحت فش�ار ق�رار بگيرد براي 
تأييد صلاحيت ها و حتي قوانين، ممکن 
است در موضوع FATF فشارهايي از 
س�وي دولت به ش�وراي نگهبان وجود 
داش�ته باش�د، زيرا از قبل قراردادي با 
طرف خارجي منعقد شده است و شايد 
بخواهند آن را در ضرب الاجلي تصويب 

كنند؟ 
بنده اسللم اينها را فشللار نمي گذارم، به هر حال 
شللوراي نگهبان هم در تعامل با مجلس، دولت و 
نهادهاي اجرايي ديگر است، بالاخره بايد نظرات 
همه را بشنويم و سللپس نظري بدهيم. نسبت به 
خاف شللرع يا خاف قانون اساسي بودن، گاهي 
اوقات در خودِ دولت در موضوعاتي دو نظر متفاوت 
وجود دارد، ممكن است از رياست جمهوري نظري 
بدهند و وزرا نظر ديگري داشللته باشند يا حتي 
دو وزير نظر مختلف داشته باشللند، بنابراين اين 
نشللان دهنده اين اسللت كه كارهاي كارشناسي 
همچنان مي تواند مؤثر باشد. در تشخيص نهايي 
اعضاي شللوراي نگهبان و از اين بللاب، ما تعامل 
داريم، گاهي اوقات خودمان از نمايندگان دولت 
و مجلس يا كارشناسللاني بللراي ارائه توضيحات 
دعوت مي كنيم تا در شوراي نگهبان حضور يابند 
و اين مسللئله وجود دارد، اسللم اينها را ما فشللار 

نمي گذاريم. 
ممکن است بيشتر در انتخابات مجلس 

لابي هايي صورت گيرد؟ 
بله، به هر حال نظراتي به شللوراي نگهبان ارسال 
مي شود، اما آنهايي كه قابل قبول باشد، مي شنويم 

و به آنهايي كه قابل قبول نباشد اعتنا نمي كنيم. 
ممکن است اين فشارها و لابي ها بر رأي 

اعضا تأثير بگذارد؟
اگر مدارك و مستندات درستي باشد و ما اشتباه كرده 
باشيم، بله ممكن است اما اينكه تحت فشار بخواهيم 

تصميم گيري كنيم، خير اين طور نيست. 

كدخدايي:شوراینگهبانتحتفشارتصمیمنمیگیرد
   گزارش

   چهره ها

امريکا پ�س از جنگ جهان�ي دوم ع�ادت كرده اس�ت كه 
ب�ا متوس�ل ش�دن ب�ه ني�روي نظام�ي خ�ود ام�وال و 
س�رمايه هاي ملت ه�ا را غ�ارت كن�د و اي�ن موض�وع 
در بح�ث علم�ي ني�ز ب�ه نح�و ديگ�ري در جريان اس�ت. 
به گزارش فارس، علي اكبر ولايتي مشللاور امور بين الملل رهبر 
معظم انقاب و رئيس هيئت مؤسس و هيئت امناي دانشگاه آزاد 
اسامي در همايش »بانوي مؤمن انقابي« كه صبح ديروز برگزار 
شد، طي سخناني اظهار داشللت: مقام معظم رهبري همواره از 
دانشگاه ها براي تربيت دانشللجويان برتر توقعاتي داشته اند، به 
ويژه دانشگاه هايي مانند دانشگاه آزاد كه امكانات بيشتري براي 

انتخاب و جذب نخبگان در كشور دارد. 
وي افزود: براي اصاح جامعه نياز است كه ببينيم كساني كه اهل 
علم هستند پرچمدار هستند و در حل مشكات جامعه مشاركت 
مي كنند. رئيس هيئت مؤسس دانشگاه آزاد ادامه داد: امروز در 
دنيا در نسبت دانشللجو به جمعيت در رتبه چهارم هستيم. در 
بسياري از كشورها از جمله امريكا توجه به تحصيات عالي كمتر 
ديده مي شود و كشوري مانند امريكا عصاره فضايل علمي ديگر 

كشورها را جذب مي كند. 
ولايتي در بخش ديگري از سخنانش گفت: امريكا پس از جنگ 
جهاني دوم عادت كرده است كه با متوسل شدن به نيروي نظامي 
خود اموال و سرمايه هاي ملت ها را غارت كند و اين موضوع در 

بحث علمي نيز به نحو ديگري در 
جريان است. 

وي افزود: رئيس جمهللور كنوني 
امريكا به صراحت اعللام كرد كه 
هدفش از سفر به عربستان گرفتن 
دلارهاي نفتي اين كشور به واسطه 
فروش سللاح به عربسللتان بوده 
اسللت. ولايتي گفت: سياسللت به معناي تدبير اسللت و اينكه 
بعضي ها تا صحبت از سياسللت مي شللود مي گويند ما كه اصاً 
اهل مسائل سياسي نيستيم هنر نيست چراكه توجه به سياست 
يعني توجه به سرنوشت انسان، توقع ما از دانشجويان اين است 
كه عاوه بر توجه به تحصيل علم به رشد سواد سياسي خود نيز 

اهتمام داشته باشند. 
رئيس هيئت مؤسس دانشللگاه آزاد افزود: اگر امام علي)ع( كه 
الگوي ماست سياست نداشت، نمي توانست با خلفا و پس از آنها 

با معاويه رفتار درست داشته باشد. 
ولايتي تصريح كرد: سياسللتمداري به غير سياست بازي است 
آنان كه در سياسللت دخالت مي كنند تا منافللع دنيايي خود را 
تأمين كنند به فكر سياسللت بازي هسللتند ولي كسللاني كه از 
سياسللت براي كمك به پيشبرد امور كشللور استفاده مي كنند 

سياستمداري مي كنند.

ولايتي در همايش »بانوي مؤمن انقلابي«:

امريكا عادت كرده اموال و سرمايه هاي ملت ها را غارت كند
دس�تيار وي�ژه رئي�س مجل�س در ام�ور بين المل�ل در 
دي�دار ب�ا س�فير هلن�د در ته�ران خواس�تار توق�ف 
فعالي�ت گروه�ك منافقي�ن حاض�ر در اين كش�ور ش�د. 
به گزارش فارس، حسللين اميرعبداللهيان دستيار ويژه رئيس 
مجلس در امور بين الملل دوشنبه با سوزان ترستال سفير فعلي 

هلند در ايران ديدار و گفت و گو كرد. 
اميرعبداللهيان ضمن قدرداني از فعاليت هاي مثبت سفير هلند 
در دوران مأموريت در جمهوري اسامي ايران گفت: توانايي دو 
كشور در حوزه هاي مختلف داراي ظرفيت بالايي است و اطمينان 
داريم با توجه به سابقه 400ساله روابط، شاهد توسعه و تحكيم 
هر چه بيشتر تعامات في مابين باشيم. مديركل امور بين الملل با 
توجه به سياست شكست خورده امريكا در بازي با كارت گروهك 
سوخته منافقين براي اعمال فشللار به جمهوري اسامي ايران 
توسط امريكا خواستار توقف فعاليت هاي اين گروهك در كشور 
هلند شد. وي در پايان ضمن تشكر مجدد از اقدامات سفير هلند 

در تهران براي ايشان در سمت جديد آرزوي موفقيت كرد. 
   سفير هلند: دولت هلند تمام تلاش را خود براي باقي 

ماندن امريکا در برجام كرد
سللوزان ترسللتال در پايان مأموريتش در ايران ضمن تشللريح 
اقدامات انجللام گرفته طي اين مدت، گفللت: در دوره حضور به 
عنوان سللفير هلند در تهران خاطللرات به ياد ماندنللي از مردم 

بافرهنگ ايللران در ذهللن دارم و 
امروز با ديدگاهللي مثبت از ايران 

به هلند مي روم. 
وي افزود: خرسندم كه توانستيم 
در حوزه ديپلماسي روابط دو كشور 
را تقويت كنيم ضمن اينكه هلند 
درصدد تقويت همه جانبه روابط دو 

كشور است و تفاوت ديدگاه را بايد با مذاكره برطرف كرد. 
سفير هلند هم با اشاره به اقدامات تروريسم و داعش در منطقه، 
اظهار داشت: دولت هلند اقدامات فعالانه براي مقابله با داعش 
در چارچوب ائتاف ضدداعش داشته است و همواره مانند ساير 
كشورهاي اروپايي با نگراني مشللترك تبعات ورود مهاجران به 

اروپا مواجه هستيم. 
وي در ادامه در رابطه با موضوع سوريه افزود: بايد تاش نماييم 
منافع مشللروع طرف هاي درگير در اين مسللئله به رفع موانع و 

بحران در سوريه كمك نمايد. 
وي ضمن تأكيد بر توسعه روابط تجاري بين دو كشور، گفت: 
اميدواريللم در كمترين زمان شللاهد ارتقللای روابط تجاري 
في مابين باشيم. سللفير هلند در تهران در پايان اظهار داشت: 
هلند تاش كرد امريكا را در حوزه ماندن بر توافق هسللته اي 

ايران )برجام( متقاعد كند.

اميرعبداللهيان در ديدار با سفير هلند:

سياست امريكا در بازي با كارت سوخته منافقين شكست خورده است

سيدمحمود حسينی | تسنيم

با تجهيزاتي كه در ارتش ساخته ايم 
دريادارسیاري:دراوجآمادگيهستیم

معاون هماهنگ كننده ارتش مي گويد: ارتش به پشتوانه مردمي كه دارد 
از اقتدار و توانمندي بالايي برخوردار اس�ت و با تجهيزاتي كه با كمك 
متخصصان داخلي ارتش س�اخته ايم در اوج آمادگي به س�ر مي بريم. 
به گزارش تسنيم، امير دريادار حبيب الله سللياري معاون هماهنگ كننده 
ارتش صبح چهارشنبه در حاشيه بازديد از شانزدهمين دوره رزم مقدماتي 
دانشجويان دانشگاه هاي افسري ارتش در پادگان جوادالائمه نيروي زميني 
در لشكرك در گفت وگويي اظهار داشت: برابر تدابير و اوامر فرماندهي معظم 
كل قوا امروز نه تنها آمادگي را حفظ مي كنيم بلكه ارتش جمهوري اسامي 

ايران هر روز آماده تر از روز قبل است. 
وي افزود: به طور مستمر از آغاز تا پايان سال رزمايش داريم و رزمايش هاي 
زيادي در نيروهاي زمينللي، هوايي، پدافند و دريايي در حال اجراسللت و 
متناسللب با وضع آمادگي يگان ها رزمايش ها به طور مسللتمر ادامه دارد، 
چون آمادگي ما را بيشتر بالا مي برد. وي اظهار داشت: بعضي از رزمايش ها 
جنبه عمومي تر و مشترك پيدا مي كند و قطعاً در فصل هايي كه نياز است 
و جاهاي مختلف كه بنا به تشخيص بايد در آنجا رزمايش انجام شود، قطعاً 

انجام خواهد شد و به موقع اطاع رساني مي شود. 
وي گفت: امللروز ارتش جمهللوري اسللامي ايران و نيروهاي مسلللح 
جمهوري اسامي ايران به لطف خدا و با استفاده از توانمندي هايي كه در 
ابعاد مختلف دارند، اين آمادگي را دارند كه هرجا تهديدي باشد به تهديد 

قاطعانه پاسخ خواهند داد و آزموده را آزمودن خطاست. 
وي در پايان اظهار داشت: ارتش جمهوري اسامي ايران به پشتوانه مردمي 
كه دارد از اقتدار و توانمندي بالايي برخوردار است و با تجهيزاتي كه با كمك 

متخصصان داخلي ارتش ساخته ايم در اوج آمادگي به سر مي بريم. 
.................................................................................................................................

كارشناس سياست خارجي:
بازديدبازرسانآژانسازمراكزعلمي

نقضحاكمیتملياست
يك كارش�ناس سياس�ت خارج�ي تأكي�د ك�رد: بازديد بازرس�ان از 
دانشگاه علم و صنعت به مفهوم نقض آشکار حاكميت ملي ايران است. 
حسللن هاني زاده در گفت وگو با باشللگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به خبر 
بازديد بازرسان آژانس بين المللي انرژي اتمي از دانشكده برق دانشگاه علم و 
صنعت به بهانه كلمه سانتريفيوژ در مقاله يكي از دانشجويان گفت: اگر اين 
خبر حقيقت داشته باشد، به مفهوم نقض آشكار حاكميت ملي ايران است و 
كساني كه بازرسان را همراهي كرده اند بايد به ملت ايران پاسخگو باشند كه 

با چه مجوزي از مراكز علمي و دانشگاهي بازديد كرده اند. 
وي افزود: كميسلليون امنيت ملي مجلس بايد در اين خصوص ورود كند و 
يك كميته حقيقت ياب تشكيل بدهد كه چرا اكنون مراكز علمي دانشگاهي 
ايران اينگونه مورد اهانت و تعرض سياسي و امنيت قرار مي گيرند و كساني 
كه زمينه اين بازرسي را فراهم كرده اند بايد به ملت و مجلس شوراي اسامي 
پاسخ بدهند. هاني زاده خاطر نشان كرد: بايد جلوي اين گونه اقدامات گرفته 
شود زيرا باب شدن اينگونه بازرسللي ها باعث مي شود در آينده حتي مراكز 

ديني و علمي ديگري هم در كشور مورد بازرسي قرار بگيرند. 
اين كارشللناس مسللائل سياسللت خارجي تأكيد كرد: ايللن اقدام خاف 
حاكميت ملي ايران است و كساني كه اجازه اين نقض آشكار را دادند بايد 
پاسخگو باشند. وي با اشللاره به اينكه قباً هم تاش هايي براي بازرسي از 
برخي مراكز علمي صورت گرفته بود، ولي مقاومت هايي شكل گرفت، گفت: 
مراكز علمي و آموزشللي جايگاه  بالا و قابل احترامي در هر كشوري دارند و 
نبايد اجازه اينگونه بازرسي ها داده شود. هاني زاده اشاره كرد: اين اتفاق در 
گذشته حدود 20 سال پيش در عراق هم رخ داد و بازرسان آژانس با توجه 
به ضعف ساختاري رژيم بعث عراق تمام مراكز دانشگاهي و حتي مساجد 
و عبادتگاه هاي رژيم سابق را مورد بازرسللي قرار دادند و سرانجام در سال 

2003 امريكا به عراق حمله كرد. 
اين كارشناس مسائل سياست خارجي افزود: به نظر مي رسد همين مسائل 
زمينه را فراهم مي كند كه حاكميت ملي ايران نقض شود و مجلس شوراي 
اسللامي بايد در اين خصوص ورود كند و حتي مراكز دانشگاهي هم دست 

به افشاگري بزنند.

سرلشکر باقري در پاكستان مطرح كرد

توليد محصولات نظامي مشترك ايران و پاكستان
رئيس ستادكل نيروهاي مسلح     دفاعی
گفت: تلاش مي كنيم محصولات 
دفاعي مش�ترک با پاكس�تان توليد كنيم كه ب�ه عنوان يك 
محص�ول مش�ترک كش�ورهاي اس�لامي مط�رح ش�ود. 
به گزارش فارس، سردار سرلشللكر محمد باقري رئيس ستاد كل 
نيروهاي مسلح كشللورمان در دومين روز از سللفر به پاكستان با 
ممنون حسللين رئيس جمهور پاكسللتان ديدار و گفت وگو كرد. 
در اين ديدار كه در كاخ رياسللت جمهوري برگزار شد، طرفين با 
اشاره به اشتركات فراوان دو كشور و نزديك به هزار كيلومتر مرز 

مشترك بين ايران و پاكستان بر تقويت همكاري هاي بين دو كشور 
در زمينه هاي مختلللف تأكيد كردند. رئيس سللتادكل نيروهاي 
مسلح جمهوري اسامي ايران با اشللاره به اين سفر گفت: در اين 
سفر درباره مسائل آموزش نظامي، آموزش خلباني و آموزش عالي 
نظامي و ساير ابعاد آموزشللي و رزمايش هاي نظامي و ارتباطات 

صنايع دفاعي بين دو كشور مذاكره مي شود. 
وي افزود: تاش مي كنيم محصولات دفاعي مشترك با پاكستان 
توليد كنيم كه به عنوان يك محصول مشترك كشورهاي اسامي 
مطرح شللود. باقري همچنين با درياسللالار ظفر محمود عباسي 

فرمانللده نيروي دريايي پاكسللتان 
ديدار كرد. در اين ديدار بر گسترش 
همكاري هاي دريايي بيللن ايران و 
پاكسللتان و افزايللش رزمايش هاي 
دريايي بيللن نيروهللاي دريايي دو 
كشور تأكيد شللد. رئيس ستاد كل 
نيروهاي مسلح كه به دعوت فرمانده 

ارتش پاكستان به اين كشور سفر كرده است، با ژنرال قمر جاويد 
باجوا فرمانللده ارتش و ژنللرال زبير محمود حيات رئيس سللتاد 

مشترك ارتش پاكستان نيز ديدار و گفت وگو كرد. رئيس ستاد كل 
نيروهاي مسلح جمهوري اسامي ايران با عبدالله حسين هارون 
وزير امور خارجه دولت انتقالي پاكستان در ساختمان وزارت امور 

خارجه اين كشور ديدار و گفت وگو كرد. 
سرلشكر باقري و وزير امور خارجه پاكستان هم بر توسعه مناسبات 
مرزي و مبارزه با تروريسللم تأكيد كردند. در ديدارهاي سرلشكر 
باقري با مقامات نظامي پاكستان دو طرف بر همكاري هاي مرزي 
و مبارزه با تروريسم به عنوان دشمن مشللترك ايران و پاكستان 

تأكيد كردند.


